
Bestyrelsesmøde FKO onsdag d. 18.10.23 kl. 17.00 

Referat  
 
 
 
 

Tilstede: Jørn Hansen JH, Jørgen Knudsen JK, Henriette Echwald HE, Daniel Allerup DA, Rune Andersen 
RA, Henrik Beckwith HB, Peder Jørgensen PJ, Michael Aaquist MA. 
Fraværende: Ursula Søborg US 

 

1. Referat fra sidst og 
dagens dagsorden 

 

Referat fra 12.09.23 og dagens dagsorden er godkendt. 

2. Økonomi/regnskab 
2023 inkl. budget 2024 

 
 
 

Saldobalance: 
MA: Der står 70.000 kr. i minus på fodboldsenior som skal flyttes til kunstbanen. Der er også 
kommet en regning på omkring 900 kr. til lys på banerne. Hvordan kan det være vi skal betale for 
lys på banerne. 
JH: Vi har valgt at eje vores lysanlæg, hvorfor udgifterne vil være vores. Vi skal have lavet en 
konto, der tilhører kunstbanen. Kommunen har betalt det første kvartal. 
PJ: Der er kommet flere penge til driften til blandt andet at betale dette. 
JK: Alt lyset kører på samme måler. 
 
RA: Aktivitetstilskuddet virker højt for fodboldafdelingen. 
HE: Tilskuddet per medlem er det samme for alle afdelinger. 
 
Der er en forventning om at medlemstallet stiger ift. VM. 
 
Der er også nogle konti, hvor der er posteret forkert ift. indtægt og udgift. 
 
Ny kontoplan: Kommentarer vedr. kontoplan skal meldes ind senest 31.10. og ny kontoplan til 
brug for budgetfasen skal udleveres til afdelingerne senest i uge 44. 
 
Udestående: Der er udestående faktura som vi ikke har fået betaling for. Dette skal rettes til. 
Faktura til Brugsen skal slettes, men dette skal bekræftes pr. mail til HE. 



 
Budget 2024: Alle skal i gang med at se på budgetter. Fra midt november skal de første budgetter 
meldes ind. Budgettet skal være i balance. HE sender ud til alle afdelinger. 
 

3. Projekter VKI: Vi har modtaget oplæg til drift om handlen, hvor JH og JK deltog. Der skal justeres en smule i 
oplægget. Det kan ikke besluttes nu om vi kan drifte VKI, men det ser ikke urealistisk ud. RU 
nævner, ifølge nuværende meldinger ser det ud til at Baeshøjgårds varmtvandsbassin lukkes. 
 
Kommunen ejer forsat bygninger, men vi skal drifte den, hvis dette besluttes. Det forventes at ville 
have en positiv effekt for FKO, så frem vi overtager driften. De eksisterende vedtægter i VKI skal 
revideres og der skal nedsættes en driftsgruppe til blandt andet dette. 
 
”Vig byskov”: Er forsat på standby. Der har været et møde med fundraiseren. 
 
Klubhus FKO: Første spadestik er taget. JH har beholdt spaden som skal forgyldes.  
Det går roligt fremad. Mindre udfordret pga. vejret. VVS-arbejde starter snart op. Der er også 
kommet tilbud på el-arbejdet som bliver gennemgået. Det hele besværliggøres en smule grundet 
statikken. Støbning er færdig om ca. 14. dage med gulv også går de i gang med råhuset. Prisen skal 
lige helt på plads først. 
 
Foreningshus: Gymnastikforeningen har lavet aftale med den gamle Sparekasse i Vig. Det bliver et 
hus for alle foreninger. Sparekassen vil gerne lægge nogle penge i dette. 
 
Paddleanlæg: Gymnastikforeningen har rakt ud omkring et evt. samarbejde omkring en dobbelt 
og en singlebane. Ligeledes sammen med tennisforeningen som dog ikke er spurgt endnu. Der 
ligger nogle fondsmidler i Vig festivalen som kan søges til dette til 2025. Det kan være en god idé 
at investere i dette for at skabe ekstra liv omkring handlen og festivalen.  
Det vil blive et åbent anlæg med overdækning som kan bruges hele året. 
For at dette skal kunne lykkedes er der behov for ildsjæle til dette. Tanken er at tennisforeningen 
skal drive banerne. 



Vi skal være opmærksomme på, hvor meget plads der er til rådighed, hvis vi nu vil bygge 
klubhuset ud. Ligeledes skal der laves en adgangsvej fra kunstbanen og tænkes ekstra 
parkeringspladser. 

4. Opfølgning på Vig 
festival 2023, Lars 
Lilholt 2023 og 2024 og 
3-dages marked 

Vig festival: Der forventes et større overskud fra festivalen til FKO. Der er generalforsamling den 
24.11. Der er afholdt møder mellem moderforeningerne med en positiv stemning. Der er lavet en 
ny struktur for billetsalget som kan give fordel i at købe hurtigst. 
 
Lars Lilholt: Resultatet viser et mindre overskud på 25.000 kr. hvilket er lavt. Mødet med de 
hjælpende foreninger til Lilholt afholdes 1.11. 
 
Hvis det skal være bæredygtigt skal vi have et større overskud. Man kan tænke i kopibands for at 
nedsætte udgiften til musik. Dette vil give en ret stor besparelse og tilsvarende et stort overskud. 
 
3-dages marked: Vi har vist at, der godt kan tjenes penge på dette marked. Der skal laves et 
evalueringsmøde. Hvis vi skal sikre et overskud er det vigtigt, at tivolilandet forsat er en del af 
dette. Overskudsfordelingen bliver 15 % til vig familieby og resten til FKO. Denne struktur 
forsætter fremover. 
Vi skal have stort fokus på omsætning af eks. barsalg idet indtjeningen ligger her. 
 
Vi skal kunne gennemskue skruturen og vide, hvem der står for hvad samt hvordan ansvaret 
generelt er fordelt. Både ved plads, billetsalg, scene, boder og diverse. 
Der er ligeledes bekymring over at alle arrangementer ligger oveni hinanden. Der går mange 
frivillige kræfter til som er godt belastede. 
 
Begge arrangementer anbefales at forsætte set ud fra et økonomisk synspunkt. Det besluttes ved 
afstemning at forsætte begge arrangementer, men at udskifte Lilholt. 
 

5. De enkelte 
udvalgsrepræsentanter 

MA - Fodbold: Det vælter ind med medlemmer i fodbold ungdom, så vi er lidt udfordret på 
pladsen og antal trænere, men vi kører på. Vi er ved at udarbejde en strategi for ungdommen. For 
14. dage siden lavede vi nogle overordnede mål. 
Vi er afhængige af rejsepuljen, så vi ønsker en konsensus omkring om vi kan bruge penge fra den 
år efter år.  



En træner er stoppet og nogle nye er trådt til. Der satses på et u/19 hold også til næste år. Der er 
omkring 35-45 seniorspillere til træning, hver uge. 
Udgiften til træner og holdleder sættes markant ned. 
Møde om 14. dage hvor der skal tales om næste sæson. 
Vi lukker snart ned for sæsonen. Nu går vi indenfor og træner. 
Der var 35 til fællesspisning i sidste uge som er med egenbetaling. 
Vi er på den anden side af 300 medlemmer som det ser ud nu. JK tilføjer at klubkonsulenten har 
udtalt, at tilgang er positivt, men det skal kunne driftes og sikre at strukturen kan holdes til det. 
 
Når man har gode forhold og struktur, så tiltrækker det medlemmer. 
 
Ift. rejsepuljen foreslås det at der skal meldes ønsker ind, så vi ved hvor meget der skal sættes af i 
budgettet. 
 
JK har talt med foreningskonsulenten i kommunen omkring LED lys til banerne for 300.000 og FKO 
selv betaler 150.000, om vi så vil søge resten i energirenoveringspuljen. 
 
HB – Vig motion: Ultimo september nåede vi desværre ikke vores mål med 600 medlemmer - 
Status ultimo var stedet 578! Pr. 12. oktober havde vi dog rundet 592 så vi nærmer os med hastige 
skridt! 

• Medlemsstatus i “hovedgrupperne”: 

• Odsherred Kommune; fra 15 til 17 

• FKO medlemmer; fra 27 til 17 

• Øvrige “foreninger”; stabilt på 8 

• VF hjælpere; fra 26 til 22 

• Super Brugsen Vig; stabilt på 3 

• Granhøjen; fra 3 til 5 

• 45,7% af medlemmerne er tilmeldt BS, 19,2% klippekort samt 4,2% 12 mdr. 
medlemskab  



Efter at de sidste posteringer nu er kommet ind i regnskabet lander vi på + siden. Dog forventer vi 
ikke at komme i mål med budget på bundlinjen som det ser ud nu. 
Aktivitetsudvalget skal på tur til Ringsted 12. november og se på Reformer trænings koncept samt 
til Slagelse 18. november og se på eGym (eGym). 
 
Pr. 12. oktober og 3 måneder frem bliver Vig Motion “vist” i Vig Bio med 12 sekunders sekvens (se 

vedhæftede eller kom i biografen 😎) 
 
Vores nyeste udstyr fortsætter med at blive flittigt benyttet; 

• Trappemaskiner har kørt 185t/467 etager svarende til 4670 trin 

• Cykel #1 har kørt 288t./6757km. 

• Cykel #2 har kørt 346t./8374km. 

• Cykle #3 har kørt 328t./7787km. 

Vores Bike Event til fordel for den lokale DUI afdeling i Nykøbing lørdag 7. oktober forløb som altid 
fantastisk - Vores Bikeinstruktør Jan Frederiksen havde stablet en flot event på benene med 
masser af glade deltagere og sponsorer der bidrog med mad og drikke. 

• 40 deltagere som cyklede enten en enkelt time eller alle 6!! 
• Der blev indsamlet lidt mere end DKK 15ts. som vil blive overdraget til DUI når Jessie/Jan 

har overblik over alle detaljer 
11. Oktober blev der gennemført evaluering af VF/Mikropolis og Vig Motion - VF er fortsat meget 
tilfreds med vores indsats og bidrag (DKK 521ts.) - Vi vil if. med 2024 festivalen få mere indsigt i 
indtjening samt Peak tidspunkter af hensyn til optimale planlægnings muligheder. 

• Vores ønske om udvidelse af areal bliver imødekommet således, at 2024 telt vil være 12x6 
m. med fast gulv 

• Ønsket om mulighed for salg af vand samt chips/peanuts i små poser ligeledes muligt 

• Vi fik igen meget stor ros for vores evne til at stable et hold på benene samt den flotte 
omsætning 

• VF vil tage vores tiltag med en ansvarlig på hvert hold op til efterfølgelse de øvrige barer 

 



DA - Boksning: Vi deltager i stævne den 4. nov. i Helsingør med 2 unge boksere. Der er godt gang i 
alle hold som kører som de plejer. 
 
RA - Håndbold: Sæsonen er startet og der både vindes og tabes. Seniorhold grundlaget er stadig 
en smule usikkert men det går fremad. 
Der er blevet afholdt stilhed for Ole Andersen. 
Reklamer er kørt ud og udfordringer ved udbringning er blevet løst. 
God tilgang for ungdommen, hvor der har været lavet karavane for 1-5 klasser. 
Vi er pt. udfordret på trænere til vores ungdomshold. 
Opstartsfest for senior er afholdt. 
 
JK - Floorball: Træningen kører stille og roligt. Pænt fremmøde og god stemning. 
Holdet torsdage kl. 14-16 er ved at tage form med 6-10 fremmødte. 
Julefrokost den 18. november 2023. 
Vi har kr. 10.000 stående. De skal bruges til julefrokost og indkøb af grej. 
 
HE - Kajak: Sidste sommerkludaften er afholdt. Vi forsætter med en vintersæson for dem som kan. 
Det gik godt sidste år. 
Det kan mærkes at der er kommet ny ledelse. Mange gode ideer.  
Tekst til flyer og hjemmeside bliver forsat revideret. 
Medlemsmøde om lidt. 

6. Åbent punkt for 
tilføjelser 

HE: Der findes en opgradering til vores hjemmeside via holdsport som er blevet efterlyst. RU 
forklarer at der lige skal undersøges ang. prismodel for denne. Desuden bliver der afholdt generelt 
Holdsport kursus den 28.10. for dem som har udvist interesse. 
 
HE spørger til hvor vi typisk får trykt flyers. Dette sker ved Trundholm Tryk, men er ikke en 
forudsætning. 
 
JH fortæller om et moseanlæg som der er bevilget et millionbeløb og vi bevilger 1500 kr. til dette. 
 
JH: Hvordan skal formatet være for et arrangement i bestyrelsen som vi laver hvert år. 
HE: Vi bør tage væk da dette som regel har en positiv effekt. 



RU: Det kan være svært at finde tid for så mange. 
 
JH: Der er kommet en tilbagemelding vedr. reklameudbringning fra håndbolden som ønsker at 
forsætte med denne. 
MA: Hvis vi slår den sammen til 1 tur, så siger vi farvel til mange penge. Det er heller ikke drøftet 
færdigt i fodbolden. PJ tilføjer at tur 2 og 3 aldrig har været en del af budgettet for fodbolden og 
er gået til holdene selv.  
JH: Alle andre afdelinger kan byde ind og tjene penge på disse udbringninger. 
 
Der skal forventningsafstemmes vedr. den forsatte udbringning. 
 
Folkeoplysningsudvalg: Seneste dagsorden præsenteres. Der ligger nogle restmidler fra 
aftenskoleområdet, som alle kan søge til andre formål. Tilskudsoversigt fremvises. 
 

7. Dato for nyt 
bestyrelsesmøde 

Torsdag den 30.11.23 kl. 16.30 i Vig. Sted meldes ud af JH og bagkant kl. 18.58. 

8. Eventuelt MA spørger til hvad vi skal med teltet. JH opfordrer til at komme med et oplæg omkring, hvad det 
koster at renovere. 
Det undres at det skal være kort og relevant når vi skal fortælle om hver afdeling, mens andre 
punkter kan tales mere frit. 
 
JH: Vi har forsat en trailer som vi ikke ved hvor er, hvorfor den afmeldes. 

 


